
1 
 

Protokół Nr 35 

z obrad trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku odbytej  

w dniu 30.08.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:12. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U.  2016r.poz. 

446/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

5. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

6. Sołtys sołectwa Pęperzyn      - Stanisław Schwartz 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

8. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

UM w Więcborku       - Michał Bąk 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie Protokołów z XXXIII i XXXIV sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca skutków nawałnic, które przeszły przez 

gminę Więcbork w nocy z 11 sierpnia na 12 sierpnia br. oraz działań podjętych w celu ich 

usunięcia. 

8. Informacja Dyrektora BOOS o stanie przygotowań szkół przedszkoli do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego 2017/2018. 

9. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2017 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM. 
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10. Przyjecie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „29 Stycznia” w Sypniewie. 

11. Przyjecie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Bojowników o Wolność  

i Demokrację” w Więcborku. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Wyzwolenia” w Więcborku. 

13. Przyjecie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy „I Armii Wojska Polskiego” na ulicę 

„Wojska Polskiego w Więcborku. 

14. Przyjecie uchwały w sprawie zmiany  nazwy  ulicy „Janka Krasickiego”  i  „Hanki 

Sawickiej”  na  ulicę „Ignacego Krasickiego” w Więcborku. 

15. Przyjecie uchwały w sprawie zmiany  nazwy  ulic  w  Więcborku:   „Salomona 

Jaszuńskiego”,  „Wandy Wasilewskiej”, „Franciszka Zubrzyckiego” i „Mieczysława 

Wągrowskiego”. 

16. Przyjecie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „28 stycznia” w Więcborku.  

17. Przyjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa 

własności - Agencja Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

18. Przyjecie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXII/193/2012 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 27 września 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowych niezabudowanych. 

19. Przyjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

20. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

21. Przyjecie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie. 

  

Do powyższego nie wniesiono zmian 

Na sali 14 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokóły z XXXIII  

i XXXIV nadzwyczajnej sesji zostały napisane. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano protokoły pod głosowanie. 

Protokół z XXXIII sesji RM – 23.06.2017r. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Protokół z XXXIV nadzwyczajnej sesji RM – 3.08.2017r. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  

 

25.06.2017r – Wiceprzewodnicząca RM p. Anna Łańska uczestniczyła w Turnieju Tańca, 

który odbył się w Gimnazjum, w Więcborku. Turniej zorganizowany został przez miejscowy 

Klub Taneczny prowadzony przez p. Sandrę Pasieka. 

1.07.2017r. – udział Wiceprzewodniczącej RM p. Anny Łańskiej w zakończeniu Powiatowej 

Ligi Piłki Nożnej w Sośnie. 

9.07.2017r. – udział w Koncercie Alicji Majewskiej i Włodzimierza Korcza w ramach „Dni 

Więcborka” i „Więcborskiej Sceny Letniej”. 

12.07.2017r. – Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem Więcborka uczestniczyła w Świecie 

Policji. Podczas uroczystości na ręce Komendanta Powiatowego Policji przekazano 

narkotester zakupiony ze środków Gminy Więcbork. 

16.07.2017r. – udział w Jarmarku Krajeńskim /obchody „Dni Więcborka”. 

17.07.2017r. - udział pogrzebie dyrektora Gimnazjum w Więcborku, wieloletniej 

nauczycielki Gimnazjum Pani Jolanty Zwiewki. 

18.07.2017r. udział w akcji „Bookcrossing na plaży” zorganizowanej przez MGBP w 

Więcborku. Akcja miała na celu promocję  

i upowszechnianie czytelnictwa (miejsce: plaża miejska w Więcborku). 

22.07.2017r. – Wiceprzewodnicząca RM wraz z Przewodniczącą RM brały udział  

w obchodach 60-lecia MGLKS „GROM” Więcbork. 

1.08.2017r. – Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem Więcborka oraz Andrzejem Dobber 

złożyła kwiaty pod pomnikiem „Orła Białego” w 75 rocznicę wybuchu Powstania 

Warszawskiego. 

3.08.2017r. – udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku oraz posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów RM w Więcborku. 

19.08.2017r – udział Wiceprzewodniczącej RM w 368 Maratonie p. Ryszarda 

Kałaczyńskiego. 

26.08.2017r. – udział w Pikniku Rodzinnym zorganizowanym przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku dla rodzin skupionych wokół OPS. 

29.08.2017r. – udział w posiedzeniu Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu RM w Więcborku. 

 

Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM uczestniczyła w załatwianiu 

bieżących spraw dotyczących funkcjonowania Rady Miejskiej oraz biura RM oraz 

pozostawała w stałym kontakcie z Zastępca Burmistrza Więcborka w kwestii dotyczącej 

szkód spowodowanych przez nawałnicę, jaka przeszła przez gminę Więcborka z dnia 

11.08.17 na 12.08.17r. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

24.06.2017r. - udział w obchodach 70-lecia ZSCKR w Sypniewie. Zastępca Burmistrza 

Więcborka uczestniczył w Spotkaniach Rodzinnych organizowanych w Domu Pomocy 

Społecznej w Suchorączku oraz w obchodach uroczystości Św. Jana w Zabartowie. 
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25.06.2017r. - Zastępca Burmistrza uczestniczył w otwarciu Dziecięcego Turnieju Tańca 

zorganizowanego przez Studio Tańca „NATURAL” i Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury  

Więcborku. 

27.06.2017r. - udział w V posiedzeniu Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w Centrum Kultury „Zamek” w Nowe (powiat świecki). Tematy, to m.in.: 

zmiany w oświacie – Kujawsko-Pomorski Kurator Oświaty, pan Marek Gralik, Narodowy 

Program Przebudowy Dróg Lokalnych – Dyrektor Wydziału Infrastruktury i Rolnictwa 

Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy, pan Zygmunt Borkowski. 

29.06.2017r. - udział w posiedzeniu Konwentu Powiatów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w Hotelu „Jan” w Sępólnie Krajeńskim. Tematy, to m.in. kontraktowanie 

świadczeń medycznych dla szpitali oraz sieć szpitali /Dyrektor NFZ K-P Oddziału  

w Bydgoszczy, pani Elżbieta Kasprowicz/, Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0, zasadnicza mapa 

analogowa do postaci numerycznej oraz ortofotomapa /Z-ca Dyrektora Departamentu 

Nadzoru Właścicielskiego, Rozwoju Gospodarczego i Transportu Urzędu Marszałkowskiego 

w Toruniu, pan Ryszard Rumiński/. 

30.06.2017r. - udział w posiedzeniu i pracach Rady Decyzyjnej LGD Nasza Krajna. 

Omówienie i wybór wniosków do dofinansowania w ramach konkursu na rozwój 

przedsiębiorczości na obszarze wiejskim objętym strategią rozwoju lokalnego kierowanego 

przez społeczność. (miejsce: siedziba LGD w Sępólnie Krajeńskim). Ponadto Burmistrz 

uczestniczył w Zgromadzeniu Wspólników ZGK w Więcborku w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania, bilansu, rachunku zysków i strat za 2016 rok (miejsce: siedziba ZGK  

w Więcborku). 

1.07.2017r. – udział w zakończeniu kolejnego sezonu rozgrywek Ligi Powiatowej 

Amatorskiej Piłki Nożnej (miejsce: Dom Kultury w Sośnie) oraz podsumowaniu sezonu 

piłkarskiego MGLKS Grom Więcbork (miejsce: Restauracja Pomorzanka w Więcborku). 

5.07.2017r. - obecność na posiedzeniu Komitetu Sterującego ORSG Powiatu 

Sępoleńskiego. Temat: aktualizacja listy projektów podstawowych. (miejsce: gabinet Starosty 

Sępoleńskiego). 

6.07.2017r. - spotkanie z Zastępcą Dyrektora Szkoły Podstawowej w Więcborku p. Anną 

Klamrowską. Sprawa dot. możliwości powierzenia obowiązków dyrektora SP w związku  

z nierozstrzygnięciem konkursu na dyrektora (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka) oraz  

spotkanie z panią Małgorzatą Dropinską. Rozmowa dotyczyła powierzenia stanowiska 

dyrektora SP w Więcborku. W spotkaniu uczestniczyła również dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku Pani Danuta Zawidzka (miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka). Ponadto tego dnia Burmistrz odbył spotkanie z Panem Czesławem Woźniakiem 

– Prezesem Klubu Sportowego „Basket 25”. Omawiane kwestie dotyczyły tworzonego 

systemu placówek oświatowych współpracujących ze sobą pod względem organizacyjnym  

i szkoleniowym, tak by realizowane w nich programy sportowe były spójne i miały tożsame 

priorytety. Te założenia realizowane są we współdziałaniu z Polskim Związkiem 

Koszykówki.  

7.07.2017r. - spotkanie z panią Małgorzatą Dropinską. Decyzja dot. objęcia stanowiska 

dyrektora SP w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka) oraz spotkanie  

z dyrektorem SP w Więcborku, panią Izabelą Gatz. Temat: informacja Burmistrza dot. 
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podjętych działań w celu powierzenia obowiązków dyrektora SP w Więcborku (miejsce: 

gabinet Burmistrza Więcborka). 

8.07.2017r. - udział w Festynie sportowo-rodzinnym zorganizowanym przez sołectwo 

Pęperzyn (miejsce: boisko w Pęperzynie) 

9.07.2017r.- obecność na recitalu Pani Alicji Majewskiej, która wraz z Włodzimierzem 

Korczem wystąpiła na więcborskim Rynku w ramach Więcborskiej Sceny Letniej.  

11.07.2017r. - spotkanie ze Starostą Sępoleńskim p. Jarosławem Tadychem. Temat: dożynki 

Gminno-Powiatowe Runowo Krajeńskie 2017 (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka) oraz  

spotkanie z dyr. Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim, panem Edwinem Eckiertem. 

Tematy: realizacja wspólnych inwestycji m.in. chodnik wzdłuż ul. I AWP do ul. Szlaku 

Bursztynowego, dokończenie inwestycji w Jastrzębcu (zatoki i odcinek chodnika), montaż 

mostu w Jastrzębcu oraz sprawy bieżące – przełomy na drogach powiatowych (miejsce: 

gabinet Burmistrza Więcborka). 

12.07.2017r. - udział w Powiatowych obchodach Święta Policji. W czasie uroczystości 

wręczyłem na ręce Komendanta Powiatowego Policji pana Pawła Zawady narkotester 

zakupiony dla Posterunku Policji w Więcborku. W tym miejscu w imieniu Komendanta oraz 

Kierownika posterunku Burmistrz jeszcze raz podziękował Radnym za pozytywną odpowiedź 

na zapotrzebowanie zgłoszone przez funkcjonariuszy policji (miejsce: CKiS Sępólno 

Krajeńskie). 

14.07.2017r. - podpisanie umowy z Enea Oświetlenie na wykonanie inwestycji dotyczącej 

budowy 5-ciu punktów świetlnych w Więcborku przy ulicy Gdańskiej. Termin realizacji: 15 

października 2017 roku (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). 

16.07.2017r. - udział w V Jarmarku Krajeńskim oraz Biesiadzie Śląskiej, imprezach 

otwierających obchody Dni Więcborka (miejsce: targowisko Więcbork). 

17.07.2017r. - udział pogrzebie dyrektora Gimnazjum w Więcborku, wieloletniej 

nauczycielki Gimnazjum pani Jolanty Zwiewki. 

18.07.2017r. - udział w posiedzeniu Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej Nr 2  

w Więcborku. Informacja dla nauczycieli szkoły o podjętych działaniach celem powierzenia 

stanowiska dyrektora szkoły (miejsce: SP w Więcborku) oraz udział w akcji „Bookcrossing 

na plaży” zorganizowanej przez MGBP w Więcborku. Akcja miała na celu promocję  

i upowszechnianie czytelnictwa (miejsce: plaża miejska w Więcborku). 

22.07.2017r. - udział w obchodach 60-lecia MGLKS „Grom” Więcbork (miejsce: stadion 

Miejski w Więcborku). Tego dnia Burmistrz Więcborka wziął udział w otwarciu Turnieju  

o Puchar Burmistrza Więcborka w Podnoszeniu Ciężarów (miejsce: siłownia w Lasku 

Miejskim w Więcborku) oraz obchodach uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego państwa 

Barbary i Edwina Słupikowskich (miejsce: Gimnazjum w Więcborku). 

23.07.2017r. - udział w Festynie Parafialno-Sołecki w Zabartowie (miejsce: nad Jeziorem 

Proboszczowskim w Zabartowie) oraz koncercie „Przeboje rodem z Opery” (miejsce: Rynek 

Miejski w Więcborku). 

25.07.2017r. - spotkanie z Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Więcborku Panią Izabelą 

Gatz, Zastępcą Dyrektora Panią Anną Klamrowską, kandydatem na dyrektora Panią 

Małgorzatą Dropińską oraz Dyrektorem Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

Panią Danutą Zawidzką. Spotkanie informacyjno-organizacyjne dot. spraw związanych ze 

zmianą dyrektora oraz organizacją szkoły w nowym roku szkolnym (miejsce: gabinet 
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Burmistrza Więcborka). W tym dniu Burmistrz odbył także spotkanie z panem Grzegorzem 

Leśniewskim – przedstawicielem firmy Blue Gaz, która jest zainteresowana gazyfikacją 

Więcborka (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). 

26.07.2017r. - spotkanie z Kujawsko-Pomorskim Kuratorem Oświaty, panem Markiem 

Gralikiem. Sprawa dot. porozumienia z Kuratorem dot. powierzenia stanowiska dyrektora SP 

w Więcborku (miejsce: Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy). 

28.07.2017r. - udział w posiedzeniu Rady Decyzyjnej LGD Nasza Krajna. Temat: ocena 

wniosków na rozwój działalności gospodarczej oraz budowę infrastruktury rekreacyjnej. 

(miejsce: siedziba LGD w Sępólnie Krajeńskim). 

29.07.2017r. - udział w Zawodach Wędkarskich o Puchar Burmistrza Więcborka na Jeziorze 

Gardzinowo oraz udział w koncercie, w ramach Więcborskiej Sceny Letniej „Muzyka Starego 

Wiednia” (miejsce: Rynek Miejski w Więcborku). 

30.07.2017r. - udział w Grand Prix Powiatu Sępoleńskiego w Siatkówce Plażowej, Turniej  

o Puchar Burmistrza Więcborka (miejsce: plaża miejska w Więcborku). 

31.07.2017r. - udział w posiedzeniu Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania Nasza 

Krajna. Temat: ocena wniosków na rozwój działalności gospodarczej oraz budowę 

infrastruktury rekreacyjnej. (miejsce: siedziba LGD w Sępólnie Krajeńskim). 

1.08.2017r. - spotkanie z Panem Romualdem Hałabudą. Temat: nieruchomość przy torze 

motocrossowym w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka) oraz udział  

w uroczystym złożeniu kwiatów i zniczy przed pomnikiem Orła Białego w ramach obchodów 

Narodowego Dnia Pamięci Powstania Warszawskiego. Uczestnikami tego wydarzenia była 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku pani Grażyna Witczak oraz maestro Andrzej 

Dobber – Więcborszczanin oraz dzieci (miejsce: Plac Jana Pawła II). 

2.08.2017r. - spotkanie z Naczelnikiem Wydziału Inwestycji Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Bydgoszczy panem Piotrem Jaworskim. Temat: inwestycja budowy ronda przy 

skrzyżowaniu dróg wojewódzkich 241 i 242. W spotkaniu uczestniczył również dyrektor 

Zarządu Drogowego pan Edwin Eckert oraz kierownik referatu Rolnictwa UM w Więcborku 

pan Tomasz Fifielski (miejsce: ZDW w Bydgoszczy). 

3.08.2017r. – udział w posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku) oraz Sesji Nadzwyczajnej Rady 

Miejskiej w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku). 

4.08.2017r. - wyjazd do Torunia, gdzie wspólnie ze Skarbnikiem Gminy Więcbork Panią 

Aliną Kruk Burmistrz Więcborka podpisał umowę na przebudowę drogi gminnej relacji 

Nowy Dwór – Zakrzewek (miejsce: Urząd Marszałkowski w Toruniu). w tym dniu Burmistrz  

spotkał się także z Zastępcą Dyrektora Departamentu Infrastruktury Drogowej  

i Bezpieczeństwa Ruchu panem Grzegorzem Piątkiem. Temat: inwestycja budowy ronda przy 

skrzyżowaniu dróg wojewódzkich 241 i 242. W spotkaniu uczestniczył również dyrektor 

Zarządu Drogowego pan Edwin Eckert (miejsce: Urząd Marszałkowski w Toruniu). Ponadto 

Burmistrz spotkał się tego dnia ze Starostą Sępoleńskim panem Jarosławem Tadychem w celu 

omówienia tematu Dożynek Gminno-Powiatowych (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). 

7-19.08.2017r. - urlop wypoczynkowy, który został czasowo zawieszony z uwagi na 

nawałnicę, która przeszła nad gminą Więcbork. 

19.08.2017r.  - udział w 368 Maratonie z Ryszardem Kałaczyńskim zorganizowanym przez 

Stowarzyszenie „Kierunek Więcbork”. W czasie całej imprezy było wiele atrakcji dla 
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kibiców, mieszkańców, turystów. Została również przeprowadzona zbiórka środków na rzecz 

Bianki z Wituni, która cierpi na Wrodzoną Ślepotę Lebera. 

22.08.2017r. - podpisanie umowy na przebudowę drogi w nawierzchni bitumicznej relacji 

Zakrzewek – Nowy Dwór z P.H.U. Rafał Szymczak z siedzibą w Nakle n. Not. Termin 

wykonania 29 września 2017 roku. Wartość zadania 243 939,53 zł Dofinansowania 48 

500,00zł(miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). 

23.08.2017r. - spotkanie z Panią Grażyną Sikorą oraz panią Danutą Pasieką w sprawie 

uregulowania spraw związanych z wynajmem pomieszczeń w szkołach. 

26.08.2017r. - udział we Mszy Św. wspólnoty Więcborskie Rykotki (zrzeszające osoby  

z niepełnosprawnością umysłową). 

27.08.2017r. - udział w imprezie muzycznej „Bitwa Na Dęta” w ramach Więcborskiej Sceny 

Letniej. Wystąpiły Orkiestra Dęta „Brda” z Bydgoszczy oraz Więcborska Orkiestra Dęta. 

Tegoroczna edycja odbyła się w zmienionej formule – był to koncert podczas którego 

Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie przeprowadziło zbiórkę publiczną dla 

poszkodowanych w nawałnicy z tereny Gminy Sośno (miejsce: Rynek Miejski w Więcborku.) 

28.08.2017r. - posiedzenie Rady Decyzyjnej LGD „Nasza Krajna”. Rozpatrzenie protestu, 

który wpłyną w związku z ogłoszonym i zaopiniowanym konkursem  (miejsce: siedziba LGD 

Sępólno Krajeńskie). 

29.08.2017r. - udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej (miejsce: Salka Narad UM  

w Więcborku) oraz spotkanie z przedstawicielem Kurii Bydgoskiej ws. zamiany 

nieruchomości (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). 

 

 

Radny Ryszard Kałaczyński złożył podziękowania za zaangażowanie w organizację  

i przebieg „368 Maratonu” Burmistrza Więcborka, Zastępcy Burmistrza Więcborka oraz 

Wiceprzewodniczącej RM p. Anny Łańskiej i radnej Beacie Kopta. 

 

Radny Wojciech Janicki podziękował z kolei w imieniu MGLKS „GROM” Więcbork za 

pomoc w organizacji jubileuszu 60-lecia istnienia Klubu. Wszystko przebiegło bardzo 

sprawnie, gdyby nie pomoc Burmistrzów i służb miejskich ciężko byłoby samemu klubowi 

taką imprezę dla mieszkańców zorganizować. 

 

Burmistrz Więcborka przyjął podziękowania zobowiązując się do przekazania ich także 

pracownikom Urzędu Miejskiego, którzy zaangażowani byli w organizację i przebieg obu 

wspomnianych imprez. Podziękował natomiast obecnej na obradach Wiceprzewodniczącej 

RM p. Annie Łańskiej i radnej Beacie Kopta, które uczestniczą w działaniach Stowarzyszenia 

„Kierunek Więcbork” oraz Zarządowi i Komitetowi organizacyjnemu „GROM” Więcbork, 

którzy również stanęli na wysokości zadania. 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Beata Lida w związku z sytuacją powstałą po przejściu nawałnicy wniosła  

o przeprowadzenie inwentaryzacji zdiagnozowanie stanu drzew, rosnących przy liniach 

niskiego, średniego i wysokiego napięcia na terenie gminy Więcbork. 
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 Radna mówiła również o przeanalizowaniu przez Gminę Więcbork możliwości zakupu 

agregatów prądotwórczych na wypadek podobnych klęsk żywiołowych. 

 

2. Radny Andrzej Wenda interpelował, by Burmistrz poprzez Wojewodę wpłynął na 

szybszą wypłatę dopłat obszarowych dla rolników, którzy są najbardziej poszkodowali po 

przejściu nawałnicy. 

 Pytał także, czy Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku jest przygotowany na 

wypadek braku w dostawie prądu, by w sposób niezakłócony dostarczać do odbiorców 

wodę i odebrać nieczystości płynne. 

 Ponowił również pytanie dotyczące sytuacji w Zespole Szkół w Sypniewie tj., czy 

problemy zostały już rozwiązane i zapadła ostateczna decyzja. 

 

3. Radny Stanisław Posieczek w imieniu mieszkańców Polnej oraz ul. Wybudowanie  

w Sypniewie /przy byłej bazie Kółek Rolniczych /zwrócił się o ujęcie w planach 

finansowych budżetu roku 2018  środków na realizację inwestycji polegającej na montażu 

oświetlenia: trzech lamp na ulicy Polnej i dwóch na ulicy Wybudowanie /interpelacja 

złożona została również w formie pisemnej/. 

 

4. Radny Jan Antczak poparł interpelacje radnej Beaty Lidy dotyczącą zinwentaryzowania 

drzewostanu na trenie gminy Więcbork. 

 Pytał też, kiedy w Runowie Krajeńskim zainstalowana zostanie lampa solarna. 

Przypomniał, że sołectwo przeznaczyło na ten cel w ramach swojego funduszu kwotę 

3.500,00 zł i do tej pory w tym temacie nic się nie dzieje. 

 Odniósł się do fatalnego stanu drogi Runowo Krajeńskie – Witunia oraz drogi 

prowadzącej do Nadleśnictwa Chłopigost. Prosił, by o tych drogach nie zapomnieć  

i w najbliższym czasie uwzględnić ich naprawę. 

 

5. Ryszard Kałaczyński mówił o nieprzejezdnym odcinku ścieżki rowerowej Więcbork – 

Sępólno na odcinku od Nowego Dworu do lasu. Teren jest niewykoszony i bagnisty. 

 Wskazał ponadto, że Rada Sołecka sołectwa Witunia przeznaczyła ze swojego funduszu 

kwotę 2.000,00 zł na montaż lampy solarnej w lokalizacji róg ulicy Nowodworskiej  

i ulicy W. Witosa.  

6. Radny Stanisław Piłka poruszył sprawę oczyszczania rowów w Klarynowie. Kwestie tę 

poruszył też na Komisji Połączonej Rady Miejskiej pytając Zastępcy Burmistrza 

Więcborka, czy ten temat został podjęty również z Burmistrzem Łobżenicy. Uzyskał 

odpowiedź, że takie rozmowy się odbyły, zatem chciałby usłyszeć, czy zapadły jakieś 

konkretne ustalenia. Sytuacja na łąkach jest tragiczna. Po stronie drogi w kierunku 

Dźwierszna rowy są oczyszczone, natomiast po drugiej stronie nie robi się nic.  

 

7. Radny Wojciech Janicki w imieniu starszej części mieszkańców Więcborka wniósł  

o montaż ławeczek przy ulicy Gdańskiej, Pocztowej, czy Wyzwolenia. Takie rozwiązanie 

dla im możliwość krótkiego odpoczynku np. w drodze po zakupy.  

 

8. Radna Grażyna Witczak poddała pod rozwagę zniesienie zakazu ruchu kołowego  

w lasku miejskiego na trasie ścieżki rowerowej, gdyż zakaz ten jest notorycznie łamany. 

Być może warto byłoby rozważyć zniesienie tego zakazu na odcinku od wjazdu do lasku 

do cmentarza parafialnego, czy obiektów, które się tam znajdują. Takie podejście byłoby 

uczciwe wobec osób spacerujących, które wiedziałyby czego mogą się spodziewać. 
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Ad.7 Informację dotyczącą skutków nawałnic, które przeszły przez gminę Więcbork w nocy  

z 11 sierpnia na 12 sierpnia br. oraz działań podjętych w celu ich usunięcia przedstawił  

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

INFORMACJA BURMISTRZA WIĘCBORKA DOTYCZACA SKUTKÓW PRZEJSCIA 

GWAŁTOWNEGO FRONTU BURZOWEGO W NOCY Z 11 NA 12 SIERPNIA 2017 r. 

ORAZ O DZIAŁANIACH PODJĘTYCH W CELU ICH USUNIĘCIA 

 

11.08.2017 r. 

Pierwsze sygnały o skutkach nawałnic pojawiły się około godz. 2200. OSP Więcbork została 

zadysponowana do pierwszych zdarzeń. 

12.08.2017 r. 

W nocy doszły informacje o rozmiarach nawałnicy oraz o ogromnych stratach.  

Dokonaliśmy wizji w terenie. Najwięcej zniszczeń stwierdzono w miejscowościach: 

Zabartowo, Pęperzyn, Śmiłowo i Jastrzębiec. 

Ze względu na brak połączeń telefonicznych w tych miejscowościach rozpoczęliśmy akcje 

pomocy mieszkańcom poprzez dowożenie plandek oraz zabezpieczenia mieszkańców w prąd.  

W większości naszej gminy nie było prądu. 

Naszą uwagę skupiliśmy również na kwestii zabezpieczeni dostarczenia wody. Cały czas               

do powołanego zespołu spływały informacje dotyczące strat w budynkach mieszkalnych                         

i gospodarczych oraz o zakresie potrzebnej pomocy. 

W wielu miejscach sami mieszkańcy wzięli się za porządkowanie drzew oraz zabezpieczanie 

uszkodzonych dachów. 

Już w godzinach wczesno porannych większość dróg na terenie gminy była przejezdna. 

O godz. 700 w siedzibie PSP w Sępólnie Kraj. zebrał się sztab Zarządzenia kryzysowego pod 

przewodnictwem Starosty Sępoleńskiego z udziałem przedstawicieli czterech gmin, straży 

pożarnej, policji, nadzoru budowlanego, sanepidu, weterynarii. 

Została przedstawiona sytuacja w poszczególnych gminach oraz ustalone pierwsze decyzje 

związane z likwidacją szkód oraz potrzebami. 

Niemal wszytki jednostki OSP Gminy Więcbork zostały zadysponowane do usuwania 

skutków nawałnic.  

Gmina zabezpieczała pożywienie dla strażaków, pracownicy urzędu pomagali w procesie 

usuwania skutków nawałnicy. 

Pod koniec dnia po wielu wysiłkach i zabiegach prąd w Sypniewie, Runowie, Więcborku, 

Wituni został przywrócony. Woda pojawiła się w niemal 2/3 powierzchni gminy. Tam gdzie 

woda nie docierała zadysponowaliśmy beczkowóz. 

13.08.2017 r. 

Został naprawiony prąd w większej części Wituni pojawiła się woda, woda w tym dniu 

pojawiła się w większości miejscowości gminy. Rozpoczęła się batalia o dostawy prądu. 

Na kolejnym posiedzeniu sztabu kryzysowego w Sępólnie spotkaliśmy się z przedstawicielem 

energetyki podając miejscowości pozbawione prądu. Otrzymaliśmy informacje, że najpierw 

zostaną odbudowane linienie wysokiego i średniego napięcia, a dopiero potem niskiego.                  

W związku z tym wiele miejsc w naszej gminie przez tydzień a nawet więcej nie miało prądu.  

O godz. 1200 zwołaliśmy zespół gminny, gdzie podjęliśmy decyzję o dokonaniu wizji 

lokalnych w zniszczonych budynkach oraz przygotowaniu dokumentacji fotograficznej 

niezbędnej do wypłaty odszkodowań w formie zasiłków. 

14.08.2017 r. 

Wysłaliśmy wniosek do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego podając szacunkową wielkość 

pomocy finansowej w wysokości 168.000,00 zł. 

Pojawiły się pierwsze wytyczne dotyczące formy i zasad przyznawania pomocy finansowej.  
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MGOPS w Więcborku zgodnie z wymogami prawa delegował pracowników do wykonania 

wywiadu środowiskowego niezbędnego do udzielenia pomocy. 

W miejsca najbardziej zniszczonych budynków z naszego wskazania udały się zespoły 

nadzoru budowlanego. 

Cały czas spływały informacje dotyczące poszkodowanych i strat. 

Odbyło się kolejne posiedzenie sztabu kryzysowego. 

Zgłosiliśmy potrzebę dostarczenia agregatów do gospodarstw rolnych.  

Około godziny 1600 na konto gminy wpłynęła kwota 47.254,00 zł. 

W późnych godzinach nocnych straż państwowa z Białogardu przywiozła agregat, który 

natychmiast trafił do rolników w Pęperzynie a następnie w Jastrzębcu. 

Ze względu na konieczność zapewnienia obsłudze zakwaterowania z pomocą przyszła Pani 

Beata Lida. 

15.08.2017 r. 

Posiedzenie sztabu kryzysowego. Wskazaliśmy na potrzeby jakie pojawiły się w gminie 

szczególnie związane z brakiem prądu oraz koniecznością zaangażowania naszych jednostek 

OSP do usuwania skutków na terenie Gminy Więcbork. 

O godz. 1800 w siedzibie urzędu wojewódzkiego w Bydgoszczy na zaproszenie Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego samorządowcy naszego powiatu spotkali się z ministrem MSWiA 

Mariuszem Błaszczakiem. Tematem spotkania było omówienie bieżącej sytuacji oraz zadań 

które są jeszcze do wykonania. Minister zobowiązał się do wprowadzenia przepisów 

upraszczających procedury budowlane oraz procedury związane z pomocą dla 

poszkodowanych. Po raz kolejny padł wniosek dotyczący udziału wojska w pomocy. 

Ze względu na rodzaj zadań do którego wykonywania wojsko może być zadysponowane 

przedstawiciele powiatu sępoleńskiego po konsultacji z gminami zrezygnowali z wystąpienia 

z takim wnioskiem. 

16.08.2017 r. 

Posiedzenie sztabu kryzysowego. Kolejny dzień normalizacji, nadal ogromne problemy                           

z prądem. MGOPS w Więcborku kompletował dokumentacje. Postanowiliśmy, że pierwszych 

wypłat zasiłków dokonamy w piątek tj. 18.08.2017 r. po zebraniu całej niezbędnej 

dokumentacji i weryfikacji spływających wniosków.  

Niemal co godzinę spływały komunikaty o konieczności sporządzenia zestawień                                          

o uszkodzeniach, które wykonywaliśmy terminowo. 

Gmina wystąpiła z wnioskiem do wojewody o powołanie komisji ds. szacowania strat                        

w rolnictwie, którą Zarządzeniem nr 222/2017 Wojewoda powołał w dniu 21 sierpnia 2017 r. 

17.08.2017 r. 

Zostało wydane Rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów w sprawie gmin poszkodowanych 

w wyniku działania żywiołu w sierpniu 2017 r., w których stosuje się szczególne zasady 

odbudowy, remontów i rozbiórek obiektów budowlanych. Gmina Więcbork również znalazła 

się w tym wykazie. 

p. Mariusz Błaszczak,  Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji zatwierdził  Zasady 

udzielania, ze środków rezerwy celowej budżetu państwa  na przeciwdziałanie i usuwanie 

skutków klęsk żywiołowych, pomocy finansowej w formie zasiłków celowych, o których 

mowa w ustawie o pomocy społecznej, dla rodzin lub osób samotnie gospodarujących, 

poszkodowanych w wyniku zdarzeń noszących znamiona klęsk żywiołowych. Zasady                       

te określają: 

a) przeznaczenie pomocy, warunki ogólne przyznawania pomocy i podstawę prawną, 

b) warunki przyznania pomocy finansowej na remont budynku/ lokalu mieszkalnego  

 do 20 tys. zł  

 do 100 tys. zł  

c) warunki przyznania pomocy na odbudowę budynku / lokalu mieszkalnego  

 do 200 tys. zł  
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d) uruchamianie środków z rezerwy celowej na wypłatę zasiłków celowych. 

e) uproszczone zasady szacowania strat do 100 tys. zł i 200 tys. zł, tj. szacowania 

dokonuje osoba posiadająca uprawnienia  zawodowe w zakresie szacowania 

nieruchomości albo komisja powołana przez wójta (burmistrza, prezydenta miasta) w 

której bierze udział pracownik organu nadzoru budowlanego wykonujący zadania 

służbowe. 

f) kwoty pomocy finansowej przyznawane w zależności od oszacowanego procentu 

zniszczeń  

g) zakresie zasadami udzielania pomocy finansowej. 

 

Odbyło się kolejne posiedzenie sztabu kryzysowego celem omówienie bieżących problemów.  

Otrzymaliśmy zapytanie ze Sztabu Generalnego WP czy wnioskujemy o udział wojska                   

w usuwaniu skutków nawałnic. Po uzyskaniu odpowiedzi w temacie zakresu ewentualnej 

pomocy udzieliliśmy odpowiedzi negatywnej. 

O godz. 1900 zostaliśmy wezwani przez Starostę Sępoleńskiego na spotkanie                                                  

z przedstawicielami wojska tj, jw. w Nieżychowicach. Na spotkaniu wojskowi podali rodzaj 

prac jakimi mogą się zająć, różniący się od tego który podał SG. Wobec powyższego Starosta 

Sępoleński w imieniu gmin powiatu sępoleńskiego wystąpił do wojewody z wnioskiem                     

o pomoc wojska.  

18.08.2017 r. 

Posiedzenie sztabu kryzysowego celem omówienie bieżących problemów. Wpływają 

informacje dotyczące uruchamiania kolejnych linii energetycznych na terenie Gminy 

Więcbork. 

Rozpoczęły się wypłaty zasiłków celowych. Zrealizowano 11 wniosków na kwotę 

46.000,00zł. Jednocześnie został przesłany wniosek o dalszą dotacje na brakujące wnioski. 

O godz. 1500 zostało zwołane kolejne posiedzenie sztabu kryzysowego w Urzędzie Gminy               

w Sośnie z udziałem Wojewody Kujawsko – Pomorskiego M. Bogdanowicza oraz Tomasza 

Żuchowskiego - podsekretarz stanu odpowiedzialnego za budownictwo w Ministerstwie 

Infrastruktury i Budownictwa, który przedstawił zasady udzielania pomocy finansowej oraz 

uproszczone zasady szacowania strat oraz rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów z dnia                 

17 sierpnia 2017r. w sprawie gmin poszkodowanych w wyniku działania żywiołu w sierpniu 

2017 r., w których stosuje się szczególne zasady odbudowy, remontów i rozbiórek obiektów 

budowlanych. 

19.08.2017 r. 

Posiedzenie sztabu kryzysowego celem omówienie bieżących problemów. Starosta 

poinformował o tym, że wniosek dotyczący pomocy wojska został zaakceptowany. 

Kolejne linie energetyczne zostały naprawione. 

21.08.2017 r. 

Spotkanie z sołtysami Gminy Więcbork, na którym omówiono sytuacje po przejściu 

nawałnic. 

Wojewoda Kujawsko – Pomorski przyznał Gminie Więcbork kwotę 138.600,00 zł. na 

wypłatę dalszych zasiłków celowych. 

Odbyło się kolejne posiedzenie sztabu kryzysowego w spotkaniu wzięli udział również 

przedstawiciele nadleśnictw. Na spotkaniu samorządy uzgodniły wspólne stanowisko                   

co do kont bankowych na które może wpływać pomoc dla poszkodowanych.  

W Gminie Więcbork pojawiły się dodatkowe zespoły inspektorów nadzoru budowlanego 

uczestniczące w procesie szacowania szkód. 

22.08.2017 r. 

Odbyło się kolejne posiedzenie sztabu kryzysowego, omówiono głównie zasady wypłaty 

odszkodowań, określono potrzeby jakie występują na terenie poszczególnych gmin. Raport 

dotyczący postępu przy przywracaniu prądu przedstawił przedstawiciel energetyki. 
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23.08.2017 r. 

Trwa proces ustalania wysokości odszkodowań. Inspektorzy nadzoru zakończyli szacowanie 

strat. Wszystkie wnioski dotyczące odszkodowań w budynkach mieszkalnych zostały 

rozpatrzone. Przyznane zasiłki zostały wypłacone. 

Został sporządzony wniosek o dotacje dotyczące odszkodowania za zniszczone budynku 

gospodarcze. 

24.08.2017 r. 

Zwiększa się liczba gospodarstw domowych, w których jest już prąd. Na dzień 24.08 

wypłacono zasiłków celowych na kwotę 142.800,00 zł. Liczba wydanych decyzji to 54. 

25.08.2017 r. 

Na zaproszenie Wojewody Kujawsko – Pomorskiego odbyło się w Bydgoszczy spotkanie 

kierownictwa województwa z przedstawicielami samorządów, na którym omówiono bieżącą 

sytuację oraz dyskutowano o kosztach akcji ratowniczej, możliwych dalszych formach 

pomocy dla poszkodowanych oraz samorządów. Wstępnie zapoznano zebranych z koncepcją 

sfinansowania przez WFOŚiGW w Toruniu kosztów odbioru i utylizacji azbestu. Ponadto 

omówiono projekt zwiększenia możliwego zaangażowania państwa w program 500+ na 

terenach zniszczonych podczas nawałnicy. 

Na dzień 25.08 wypłacono zasiłków celowych na kwotę 162.600,00 zł. Liczba wydanych 

decyzji to 61. 

26.08.2017 r. 

Ostanie gospodarstwa domowe na terenie Gminy Więcbork zostały zaopatrzone w energię 

elektryczną. 

28.08.2017 r. 

Odbyło się kolejne posiedzenie sztabu kryzysowego. Zostały omówione obowiązki dla 

poszkodowanych wynikające z uproszczonego trybu występowania o zgodę na rozbiórkę, 

remont lub odbudowę budynków zniszczonych podczas nawałnicy. Ponadto dyskutowano nad 

problemami interpretacyjnymi pojawiającymi się w związku z przyznawaniem i wypłatą 

odszkodowań za budynki mieszkalne.  

Inspektorzy nadzoru budowlanego skontrolowali ostatnie budynki zgłoszone do odszkodowań 

29.08.2017 r. 

Oddziały wojska z 5 Pułku Inżynieryjnego im. gen. Ignacego Prądzyńskiego w Szczecinie 

rozpoczęły prace rozbiórkowe na terenie Gminy Więcbork. Trwa ustalanie zakresu pomocy 

rzeczowej tj. w materiały budowlane niezbędne do odbudowy zniszczonych budynków.  

Posiedzenie Powiatowego Sztabu Zarządzania Kryzysowego na którym omówiono 

planowane zakończenie działań PSP dotyczące usuwania skutków nawałnic na 30.08.2017 r. 

na godz. 2000  Działania energetyki. Kwestia dotyczące lasów prywatnych - zgłoszenie do 

starosty będą wydawane decyzje o uporządkowania a odszkodowania tylko dotyczące 

uprzątnięcia.  

Informacja dla osób które ucierpiały wskutek nawałnicy: 

„Prosimy aby osoby, które są właścicielami nieruchomości lub są upoważnione do 

dysponowania nimi, które ucierpiały na skutek wichury i posiadają stosowne protokoły 

wykonane przez PINB zgłaszały się do Wydziału Architektury i Budownictwa i Rozwoju 

(pokój 28), w celu złożenia oświadczeń oraz stosownych wniosków, co do przywrócenia 

stanu pierwotnego budynków po wichurze.  Informujemy iż sprawy związane z odbudową 

budynków reguluje ustawa z dnia 11 sierpnia 2001 roku o szczególnych zasadach odbudowy, 

remontów i rozbiórek obiektów budowlanych zniszczonych lub uszkodzonych w wyniku 

działania żywiołu”. 

30.08.2017 r. 

Odziały wojska zakończą prace rozbiórkowe na terenie Gminy Więcbork, łącznie rozbiórce 

poddano 5 obiektów budowlanych. Na dzień dzisiejszy MGOPS w Więcborku wystawił 64 

decyzje na łączną kwotę 165.500,00 zł. 
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Kończąc wystąpienie Burmistrz Więcborka podziękował wszystkim służbom, pracownikom 

Gminy i mieszkańcom zaangażowanym w pomoc poszkodowanym. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając o procedury dotyczące szacowania szkód  

w lasach prywatnych. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że na dzień dzisiejszy właściciele lasów prywatnych, 

którzy zostali poszkodowani w trakcie nawałnicy, winni zgłosić się do Starostwa 

Powiatowego. Jeżeli chodzi o termin usunięcia, to takowego nie ma ale będzie wydawana 

decyzja odnośnie uporządkowania. Osoba prywatna z chwilą jego uprzątnięcia lasu ma pięć 

lat na jego zalesienie. Wsparcie będzie dotyczyło kosztów związanych z porządkowaniem 

tego lasu. Najprawdopodobniej dopłata będzie do hektara zniszczonego lasu, nie będzie trzeba 

wykazywać się rachunkami na zlecenie prac porządkowych. Będzie to można porządkować 

we własnym zakresie. Jest również informacja przedstawiciela ENEA, mówiąca o tym, że jest 

możliwość usunięcia powalonych słupów energetycznych przez zainteresowanych rolników 

na własną rękę. Enea będzie to robić sukcesywnie, gdyż ogrom prac bieżących na razie na to 

nie pozwala. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 8 Informację o stanie przygotowań szkół przedszkoli do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego 2017/2018 przedstawiła Dyrektora Biura obsługi oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Nawiązując do poprzedniego punktu porządku obrad Dyrektor BOOS podała, że odrębnym 

Rozporządzeniem wprowadzono zasiłki edukacyjne dla dzieci z rodzin, które doświadczyły 

negatywnych skutków nawałnic. Biuro skontaktowało się z każdą rodziną, której Ośrodek 

Pomocy Społecznej wydał decyzję w zakresie zasiłku celowego. Zgodnie z Rozporządzeniem 

na dziecko uczące się przysługuje zasiłek losowy uzależniony od wysokości zasiłku celowego 

przyznanego przez MGOPS. Na obecną chwilę skontaktowano się w tej sprawie  

z czterdziestoma osobami prosząc o wypełnienie stosownej dokumentacji. Po zebraniu 

dokumentacji szczegółowa informacja za pośrednictwem Kuratorium złożona zostanie do 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Po otrzymaniu środków zostaną one odpowiednimi 

decyzjami przyznane potrzebującym uczniom. Równolegle do tej pomocy uczniowie mogą 

korzystać z wyjazdów edukacyjnych o charakterze terapeutycznym, bądź z zajęć 

organizowanych na miejscu. W tym zakresie tj. odnośnie wyjazdów i zajęć rodzice mają czas 

na złożenie wniosków do dnia 23 września br. Taka informacja trafiła do wszystkich 

zainteresowanych przy okazji rozmów dotyczących zasiłku losowego. 

 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Kopta pytała, na jaki okres zostaną powierzone obowiązki Dyrektor  Szkoły 

Podstawowej Nr 2 p. Małgorzacie Dropinskiej 
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Pani Małgorzata Dropinska otrzymała powierzenie obowiązków dyrektorskich na okres od  

1 września 2017r. -  31 sierpnia 2022r. – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Radna Kopta prosiła również o kilka słów dotyczących sytuacji jaka może mieć miejsce 

jeżeli chodzi o funkcjonowanie szkół w kolejnym roku szkolnym. Dotyczyło to przede 

wszystkim odejścia kolejnego rocznika klas gimnazjalnych i ogólnej ilości oddziałów w obu 

więcborskich szkołach. Radna wnioskowała o rzetelne podejście do arkuszy organizacyjnych 

szkół w roku przyszłym, tak by zapewnić prace wszystkim nauczycielom. 

 

Dyrektor BOOS zapewniła, że do kwestii arkuszy zawsze podchodzi się z uwagą. Sprawa 

dotyczy dosyć dużej liczby nauczycieli, którzy mają kwalifikacje do nauczania początkowego 

– edukacji wczesnoszkolnej. W tym roku w miarę sprawnie i bez niepotrzebnych niepokojów 

udało się ułożyć organizację szkół i utrzymać zatrudnienie.  W przyszłym roku może pojawić 

się pewna trudność, niemniej jednak należy pamiętać, że niektórzy nauczyciele z edukacji 

wczesnoszkolnej mają też kwalifikacje do nauczania innych przedmiotów. Na pewno 

dołożono wszelkich starań i wykorzystano wszystkie dostępne instrumenty tj. np 

przeniesienie nauczyciela, czy uzupełnianie etatu, by każdy z nauczycieli zachował pracę. 

Dyrektor zwróciła także uwagę, że nie bez powodu w uchwale dotyczącej doskonalenia 

zawodowego nauczycieli w katalogu uzupełniania kwalifikacji nie ujęto nauczania 

początkowego, gdyż przyjęto, że nauczycieli z tą specjalnością jest dosyć. 

 

Radny Wojciech Janicki  zapytał o stan techniczny autobusów szkolnych. 

 

 

Dyrektor BOOS podała, że stan ten jest bez zarzutów. Gmina Więcbork jest w elitarnym 

gronie tych Gmin, którym nie zawieszono możliwości korzystania z autobusów. Dodała 

jednak, że rozważana jest możliwość wymiany jednego z autobusów obsługującego szkołę  

w Pęperzynie. Niemniej na ten moment jest on sprawny technicznie i posiada ważny przegląd, 

co potwierdza odbyta inspekcja transportu drogowego. 

 

Radna Beata Lida pytał, czy do Dyrektor BOOS zgłaszali się rodzice, którzy chcieliby 

skorzystać z usług psychologa dla swoich dzieci. Z tego, co wie jest taka potrzeba,  

by w naszych szkołach podstawowych znalazł zatrudnienie psycholog nawet bardziej niż 

pedagog. 

 

Na ten moment nie mam takich zgłoszeń bezpośrednio od rodziców. Niemniej jednak znany 

jest nam temat w zakresie potrzeb zatrudnienia psychologa ale jest to o tyle trudne, że na tej 

linii zwodzi podaż i popyt. Osoby, które potencjalnie byłyby zainteresowane taka pracą 

musiałyby się liczyć z wizją tzw. „rwanych godzin” w kilku placówkach. Pozostaje tu 

ewentualnie kwestia dogadania się osoby, która pełniłaby funkcję psychologa z dyrekcją 

szkoły – mówiła Dyrektor BOOS. 

 

Radny Jan Antczak chciał wiedzieć, jaki zakres prac remontowych został wykonany  

w Szkole Podstawowej w Runowie. 

 

Zostały wymalowane w części dobudowanej- poddasza Szkoły. Finalizowane są prace przy 

schodach – Dyrektor BOOS.   
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Radny Antczak podał, że z tego co wie rodzice zebrali środki na pomalowanie pomieszczeń, 

w których mieści się oddział przedszkolny. Dociekał, czy Dyrektor SP w Runowie zwrócił się 

do Dyrektor, że jest potrzeba wymiany wykładziny, odświeżenia ścian itp. 

 

Dyrektor BOOS podała, że jeżeli chodzi o wykładziny to ta potrzeba została zauważona  

i odnotowana. Na pewno w przyszłym roku zostaną dokonane odpowiednie zakupy. 

 

Radny Antczak wskazał, że grupa przedszkolna liczy 25 dzieci. Pytał jaka jest obsada 

nauczycielska. 

 

Przedszkolanka i pomoc nauczyciela – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Radny Wojciech Janicki prosił o uszczegółowienie informacji dotyczącej zwiększonej 

subwencji oświatowej w kwocie 48.000,00 zł. 

 

Dyrektor BOOS wyjaśniła, że są to środki uruchomione w ramach rezerwy subwencji 

oświatowej – części oświatowej subwencji ogólnej na skutek trzech wniosków skierowanych 

przez Gminę Więcbork. Wszystkie trzy wnioski dotyczyły jednej okoliczności  

tj. przekształcenia gimnazjum w szkołę podstawową. Część środków przeznaczona była na 

wyremontowanie sanitariatów i dostosowanie ich dla potrzeb dzieci młodszych, część na 

doposażenie klasopracowni dla dzieci młodszych oraz na doposażenie świetlic.  

 

W tej części obrad Dyrektor BOOS odpowiedziała również na interpelację radnego Andrzeja 

Wendy dotyczącą sytuacji w Zespole Szkół w Sypniewie. Powiedziała, że postępowanie 

dyscyplinarne jest w toku i oczekuje się na ewentualne decyzje Kuratorium. 

 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 9 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2017 roku  

i sprawozdania stałych Komisji RM zostały przedstawione przez Przewodniczących 

poszczególnych Komisji. 

 

 Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Jacek Kabattek 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Budżetu I Finansów Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Henryk 

Szwochert /Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Kazimierz Wilczyński 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – Przewodnicząca Beata Kopta /Sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej  

w Więcborku – Przewodnicząca Beata Lida /Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 6 do 

niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 
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 Komisja Statutowa Rady Miejskiej w Więcborku – Przewodniczący Stanisław Posieczek 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 
 

Ad. 10-16 Projekty uchwał w sprawie zmiany nazw ulic w Więcborku i Sypniewie 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Przed wystąpieniem Zastępcy Burmistrza Więcborka głos zabrała Przewodnicząca RM 

dzieląc się własnymi refleksjami dotyczącymi problematyki zmiany nazw ulic. Uważała, że 

ustawa z dnia 1 kwietnia 2016r. o zakazie promowania komunizmu lub innego ustroju 

totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej jest 

spóźniona o co najmniej dwadzieścia siedem lat. Kiedy zaczynała studia 1 października 

1989r. otrzymała indeks w którym wydrukowana była nazwa Uniwersytetu Wrocławskiego 

im. Bolesława Bieruta ale tegoż 1 października otrzymała już indeks z wykreśloną grubą 

kreska ww. nazwą. Wówczas był to jedyny właściwy i słuszny czas nie budzący kontrowersji 

i emocji, kiedy należało wszystkie te nazwy zmienić. O tym, że czas ten nie jest właściwy 

świadczy chociażby pokrętne, według niej, tłumaczenie Instytutu Pamięci Narodowej 

odnośnie niektórych ulic. Przez dwadzieścia siedem lat wychowało się pokolenie, które 

niewiele wie o tym, czy BoWiD, to ZBOWID, czy I Armia Wojska Polskiego, to wojsko 

polskie, czy wojsko radzieckie. W tej sytuacji ma bardzo poważny dylemat moralny, być 

może dlatego, że pamięta czasy PRL-u, a całe pokolenie ani nie doświadczyło osobiście tego 

ustroju, ani też nie ma rzetelnej wiedzy historycznej. Trudno jej, zatem powiedzieć, czy 

kierować się swoimi emocjami i doświadczeniami, i być za zmianami, czy iść drogą, w której 

przeważa argument czysto ekonomiczny tj. głosami mieszkańców, którzy nie chcą zmian z 

racji konieczności zmiany dokumentów, zmianą tablic, elewacji itp. Jej osobistą decyzją w tej 

kwestii jest wyłączenie się z głosowania nad zaproponowanymi uchwałami. 

 

Kontynuując ten punkt porządku obrad Zastępca Burmistrza Więcborka tytułem wstępu 

nakreślił tło konieczności dokonania zmian. Mówił, że niewątpliwie sama inicjatywa zmian 

nazw ulic budzi i będzie budziła kontrowersje, ze względu na różne oceny historyczne 

pewnych wydarzeń, czy konkretnych osób. Ustawa z dnia 1 kwietnia 2016r. nie jest w stanie 

w sposób precyzyjny określić, które nazwy niejako z mocy ustawy zmianie. Dlatego też wiele 

Gmin, w tym również Gmina Więcbork, zwróciło się o taką opinię do Instytutu Pamięci 

Narodowej. Aczkolwiek IPN ma różne oddziały: gdański, poznański, warszawski, krakowski 

i co gorsza interpretacja w poszczególnych oddziałach tych samych nazw jest zupełnie inna. 

Gmina Więcbork zwróciła się z prośbą do Gmin ościennych m.in. do Gminy Jastrowie, gdzie 

data wyzwolenia spod okupacji hitlerowskiej została przez IPN wielkopolski zaakceptowana. 

Natomiast IPN gdański, czy też bydgoski takiej nazwy nie dopuszcza. Dlatego też 

wystosowano pisemne zapytanie do Prezesa IPN o interpretację, a konkretnie o ujednolicenie 

stanowiska.  Pismo to trafiło do Oddziału w Krakowie, a ten milczy w temacie. Próby 

nawiązania kontaktu telefonicznego też nie przyniosły efektu. Praktycznie od 2 czerwca br. 

oczekuje się na odpowiedź w przedmiotowej kwestii. Ustawa weszła w życie z początkiem  

września 2016r. i zgodnie z jej zapisami rady gmin mają rok na podjecie stosownych uchwał. 

Jeżeli tego nie uczynią, wówczas Wojewoda zarządzeniem nadzorczym dokona wymaganych 

zmian. Wychodząc naprzeciw ustawie i mieszkańcom Burmistrz Więcborka powołał Zespół, 

który miał zebrać opinie mieszkańców dotyczące zmian nazw ulic /nie były to konsultacje 

społeczne/. Zebrane opinie są różne, większość mieszkańców optowała za tym, by w ogóle 

nie zmieniać istniejących nazw ulic.  

 

a) w sprawie nadania nazwy ulicy „29 Stycznia” w Sypniewie 
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W przypadku tej zmiany opór mieszkańców był zdecydowany. Zadeklarowano poszukanie 

takiego rozwiązania, które będzie dla mieszkańców najkorzystniejsze. IPN w swojej 

interpretacji dał możliwość ponownego wywołania uchwały o nadaniu nazwy ulicy z innym 

uzasadnieniem tj. tam gdzie tylko jest wskazany dzień i miesiąc można wprowadzić inne 

uzasadnienie tej daty. 

Obecnie proponowana nazwa „29 Stycznia” służy upamiętnieniu wydarzenia, które miało 

miejsce 29 Stycznia 1919 roku. Tego dnia Stany Zjednoczone, jako pierwszy kraj na świecie 

uznały niepodległość Polski. Mieszkańcy Sypniewa na zebraniu dnia 28.04.2017r. 

zdecydowanie wypowiedzieli się przeciwko zmianie nazwy i  jednocześnie przychylili się do 

zmiany uzasadnienia nazwy. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński powiedział, że solidaryzuje się niejako z wypowiedzią 

Przewodniczącej RM uznając, że dawanie takich „śmiesznych” uzasadnień jest jedynie 

wybiegiem i nie ma sensu. W przeciwieństwie do decyzji Przewodniczącej będzie brał udział 

w głosowaniu zgodnie ze swoim stanowiskiem w sprawie. 

 

Radna Beata Lida zabierając głos nawiązała do wypowiedzi Przewodniczącej RM  

w kwestii jej udziału w głosowaniu. Przytoczyła, że zgodnie z art. 24 ustawy o samorządzie 

gminnym /Radny jest obowiązany brać udział w pracach rady gminy i jej komisji oraz innych 

instytucji samorządowych, do których został wybrany lub desygnowany przyp. prot./. Radny 

głosując jest albo „za” albo „przeciw” albo „wstrzymuje się” od głosu. Zatem, obecność na 

sesji zobowiązuje do działania i wypowiedzenia się w danej sprawie. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca RM podtrzymując swoją wcześniejsza deklarację, 

przekazała prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej p. Annie Łańskiej 

na czas podejmowania ww. uchwał i opuściła salę obrad. 

 

Radny Jan Antczak, powiedział, że nie zgadza się z takim podejściem do sprawy i w geście 

protestu przeciwko postawie Przewodniczącej RM również opuścił salę obrad. 

 

Wiceprzewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radny 

Przeciwny    - 1 radny 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy „Bojowników o Wolność i Demokrację” w Więcborku, 

 

Sytuacja analogiczna. Nazwa ulicy bardzo nieostra, obejmująca wiele osób i sytuacji, które 

można byłoby uhonorować ta nazwą. Sama ta ulica obejmuje osiedle, gdzie mieszka spora 

grupa mieszkańców Więcborka, dlatego też starano się zrobić wszystko aby tą nazwę 

pozostawić. Nie chodzi tu o ZBOWID, który niejako z mocy ustawy podlegałby wykreśleniu i 
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zmianie, a ulica BoWiD tj. ulica Bojowników o Wolność i Demokrację. W uzasadnieniu 

zgodnie z wolą radnych wyrażoną na posiedzeniu połączonych Komisji RM czytamy cyt.: 

 

„Niniejsza uchwała ma na celu upamiętnienie wszystkich znanych i nieznanych bojowników, 

którzy z bronią w ręku lub metodami pokojowymi, walczyli o wolność, suwerenność  

i niepodległość kraju” – koniec cytatu. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwny    - 1 radny 

 

 

c) w sprawie nadania nazwy ulicy „Wyzwolenia” w Więcborku, 

 

Projekt utrzymuje nazwę ulicy Wyzwolenia w Więcborku, doprecyzowując uzasadnienie tj. 

cyt.: „Niniejsza uchwała ma na celu upamiętnienie dnia 23 stycznia 1920 r., gdy po 148 

latach zaboru, ulicą tą wkraczali do miasta żołnierze polscy armii generała Hallera przejmując  

je z rąk administracji niemieckiej i inkorporując do odrodzonej Rzeczypospolitej.” – koniec 

cytatu. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

d) w sprawie zmiany nazwy ulicy „I Armii Wojska Polskiego” na ulicę „Wojska Polskiego  

w Więcborku, 

 

Zgodnie z ogólnokrajową interpretacją IPN nazwa ta podlega zmianie. Pomimo pism  

kierowanych przez Gminę Więcbork do IPN-u wskazujących na fakt, że w szeregach I Armii 

Wojska Polskiego znajdowały się często osoby, które nie z własnej woli się tam znalazły,  

a był to często dla nich ratunek – ucieczka z dalekiej Syberii, czy też zostały one wchłonięte 

ze struktur AK, Instytut jest jednoznaczny w tym, że nazwa ta musi ulec zmianie. 

Dotychczasowa nazwa w ich uznaniu określa zbrojne ramię sytemu totalitarnego, a jeżeli 

chcielibyśmy uhonorować osoby, które przelały krew działając w ramach tego ugrupowania 

wojskowego, to nazwę można przyjąć, jako „Żołnierzy I Armii Wojska Polskiego”. 

Oczywiście wiązałoby się to z pewnymi niedogodnościami szczególnie dla administratorów 

bloków znajdujących się przy tej ulicy, na których widnieje nazwa. Większość mieszkańców 
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tejże ulicy opowiedziało się za nazwą „Wojska Polskiego”. Nazwa będzie bardzo łatwo 

kojarzyła się osobom poszukującym tejże ulicy. Ponadto w § 2 tej uchwały zapisano, że 

budynkom położonym przy ul. I Armii Wojska Polskiego o numerach porządkowych: 18, 

18a, 18b, 18c i 20, przyporządkowane zostaną adresy od ulicy Spacerowej. Ta część przylega 

do ulicy Spacerowej i niejako naturalne wydaje się połączenie jej z ww. ulicą. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

 

e) w sprawie zmiany  nazwy  ulicy „Janka Krasickiego”  i  „Hanki Sawickiej”  na  ulicę 

„Ignacego Krasickiego” w Więcborku, 

 

Sprawa zmiany nazw ww. ulic była o tyle łatwiejsza, gdyż wskazani dotychczasowi patroni 

ulic nie zapisały się pozytywnie dla historii Polski. W tym przypadku nie miała wątpliwości 

zarówno Gmina Więcbork, jak i IPN. Zamysłem tego projektu uchwały jest rozwiązanie 

dwóch spraw tj. zmienić nazwę i niejako połączyć dwie ulice w jedną. Ulice te leżą w tym 

samym rejonie i posiadają jeden wspólny wjazd od strony Al. 600-lecia, stąd też wolą 

Komisji, następnie Burmistrza Więcborka było połączenie tych ulic w jedną i nadać jedną 

wspólną nazwę. Projekt w takim kształcie został przedłożony radnym. Aby skojarzenie było 

bliskie i łatwiejsze zaproponowano nazwę „Ignacego Krasickiego”. Postać ta nie budzi 

wątpliwości  - poeta, prozaik i publicysta, kawaler maltański zaszczycony Krzyżem 

Devotionis. Był jednym z głównych przedstawicieli polskiego oświecenia. Nazywany 

„księciem poetów polskich”. Z racji pełnionej funkcji zasiadał w Senacie Rzeczypospolitej.  

 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

f) w sprawie zmiany  nazwy  ulic  w  Więcborku:   „Salomona Jaszuńskiego”,  „Wandy 

Wasilewskiej”, „Franciszka Zubrzyckiego” i „Mieczysława Wągrowskiego”, 

 

Wątpliwości nie budziła także konieczność zmian nazw ulic na Osiedlu Łopiennik. 

Dotychczasowi patroni nie zapisali się złotymi zgłoskami na kartach historii Polski. Komisja 

analizującą opinie mieszkańców wynikające z przeprowadzonych wśród mieszkańców ankiet 
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podzieliła je na trzy grupy tj. historyczne, literackie i neutralne, uznała, że 

najbezpieczniejszymi będą nazwy neutralne, które nawet w przyszłości nie będą budziły 

wątpliwości. Zgodnie z tym zaproponowano zmianę:  

 

 z „Salomona Jaszuńskiego” na „Cicha”, 

 z „Wandy Wasilewskiej” na „Świerkowa”, 

 „Franciszka Zubrzyckiego” na „Wierzbowa”, 

 z „Mieczysława Wągrowskiego” na „Kwiatowa”. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

g) w sprawie nadania nazwy ulicy „28 stycznia” w Więcborku. 

 

Według INP również i ta nazwa ulicy winna zostać zmieniona o ile rada gminy w inny sposób 

nie uzasadni tejże daty. Wątpliwości pojawiło się sporo ale z pomocą przyszli sami 

mieszkańcy tej ulicy, którzy 14 sierpnia br. wystosowali pismo – petycję /również do RM/, 

proponując pozostawienie dotychczasowej nazwy z innym uzasadnieniem. Wychodząc 

naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców przyjęto to proponowane uzasadnienie w brzmieniu 

cyt.: 
 

„Obecnie proponowana nazwa „28 Stycznia” upamiętnia doniosły akt tak zwanej 

Konfederacji Warszawskiej z dnia 28 stycznia 1573r., kiedy Sejm przyjął uchwałę 

gwarantującą wolność wyznania i tolerancje religijną w Polsce. Prawo to zapewniało pełne 

uprawnienie w życiu publicznym i prywatnym wszystkim ludziom wolnym – niezależnie od 

wyznania. Był to pierwszy w Europie akt szerokiej tolerancji, który w praktyce wykluczył 

wojny i konflikty o podłożu religijnym na całym obszarze wchodzącym w skład 

Rzeczypospolitej Polskiej. W uznaniu jego doniosłości dla rozwoju cywilizacji europejskiej 

tekst Konfederacji  Warszawskiej został w 2003 roku wpisany na listę UNESCO Pamięć 

Świata. Mieszkańcy ulicy „28 Stycznia” wystąpili z prośbą o przyjęcie uzasadnienia do 

uchwały w przedmiotowym kształcie” – koniec cytatu. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwny    - 1 radny 
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Kończąc ten Punkt obrad Zastępca Burmistrza Więcborka poinformował, że pisma oraz 

postępowania sądowe i administracyjne dotyczące ujawnienia w księgach wieczystych oraz 

uwzględnienia w rejestrach, ewidencjach i dokumentach urzędowych zmiany nazw 

dokonanych na podstawie ustawy są zwolnione od opłat. Zmiana nazwy dokonana na 

podstawie ustawy nie ma wpływu na ważność dokumentów zawierających nazwę 

dotychczasową. 

 

Na salę obrad Powrócił radny Jan Antczak oraz Przewodnicząca RM p. Grażyna 

Witczak, która przejęła prowadzenie obrad Rady Miejskiej w Więcborku /obecnych 15 

radnych/. 

 

Ad. 17-19 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork omówił 

Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa własności - 

Agencja Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

 

Projekt dotyczył nieruchomości zabudowanej o nr geodezyjnym 239 obręb Więcbork  

o powierzchni 0.1801 ha. Jest to nieruchomość przeznaczona jest w opracowanym przez 

Gminę Więcbork Studium, pod  drogę, cel publiczny, miejsca postojowe. Działka położona 

jest przy ulicy Targowej w Więcborku przy Targowisku Miejskim stanowi dukt pieszo-

rowerowy prowadzący przez Łopiennik. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna. 

 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

 

 

b) uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXII/193/2012 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 

września 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowych niezabudowanych. 

 

Projekt wywołany został w związku z wnioskiem Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego 

w Bydgoszczy o przedłużenie okresu obowiązywania Umowy dzierżawy Nr 139/2012 

zawartej 14 listopada 2012r., do dnia 13 listopada 2025 r. OPZW w Bydgoszczy składa 

wniosek aplikacyjny o dotację z PO Rybactwo i Morze 2014-2020, w ramach której planuje 

realizację projektu pn. „Wyposażone i bezpieczne łodzie wędkarskie, vademecum ABC 

wędkowania i warsztaty ABC wędkowania jako skuteczne narzędzia w promowaniu, 

zachowaniu i upowszechnianiu dziedzictwa kulturowego rybołówstwa i akwakultury”.  

Z uwagi na trwałość projektu, która musi być zachowana przez 5 lat od daty dokonania 

płatności końcowej, zachodzi konieczność zmiany terminu obowiązywania obecnej umowy 
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dzierżawy. Dzierżawa dotyczy dwóch nieruchomości: działka oznaczona numerem 

geodezyjnym 42 położona w Więcborku obręb Więcbork 3 o powierzchni 0.0287 ha oraz 

działka oznaczona numerem geodezyjnym 43 położona w Więcborku obręb Więcbork  

3 o powierzchni 0.0195 ha. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński powrócił do kwestii wywołanej na posiedzeniu Komisji 

Połączonych, dotyczącej możliwości parkowania przy Stanicy. Obecnie nie ma tam takiej 

możliwości obowiązuje zakaz, co przy ograniczonej ilości miejsc postojowych jest sporym 

utrudnieniem. Radny wskazywał na rozwiązania zastosowane przy Piekarni GS w Więcborku 

 z czasowym ograniczeniem postoju. Być może taki układ sprawdziłby się również przy 

Stanicy. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński  mówił z kolei, że jeżeli w Stanicy odbywa się jakaś impreza, 

to i tak miejsce odgrodzone jest taśmą i wiadomo, że nie ma możliwości zaparkowania. Jeżeli 

jednak nic się tam nie dzieje, dlaczego z tego postoju nie mogą korzystać wszyscy. 

 

Radny Jan Antczak poparł głosy przedmówców twierdząc, że nie może być tak, że Rada coś 

umożliwia i nie ma z tego nic. W tym przypadku dała dzierżawę, a mieszkańcy płacą mandaty 

za niewłaściwe parkowanie. 

 

Pan Bąk powiedział, że Referat wystosuje w związku z głosami radnych pismo z zapytaniem, 

czy istnieje taka możliwość. Generalnie jest to na takiej zasadzie, że jeżeli są wydawane 

warunki zabudowy, czy pozwolenia też wpisuje się w decyzję, że ma być przynajmniej jedno 

miejsce postojowe dla ogółu. Z racji tego, że Stanica jest obiektem do celów publicznych był 

obowiązek wykonania takiego miejsca postojowego. O ile pamięta dla tej konkretnej 

inwestycji były minimum trzy miejsca do wykonania. Z tego co kojarzy miejsc tych 

ostatecznie jest cztery-pięć nie więcej. Jeżeli jednak budzi to jakieś zastrzeżenia Radnych 

zostanie wystosowane odpowiednie pismo. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w temacie przyznał, że rozumie rozgoryczenie 

radnych biorąc pod uwagę fakt, jak bardzo brakuje w mieście miejsc postojowych. Natomiast 

łatwe rozwiązanie, które ma zastosowanie w przypadku Piekarni, nijak nie da się przełożyć na 

realia przy Stanicy, bo jak wyznaczyć godziny w których ona funkcjonuje. Oczywiście 

rozmowy w tym względzie podjęte zostaną z dzierżawcą ale byłby daleki od formułowania 

wniosków, że „my coś dajemy, a nie dostajemy nic w zamian”, bowiem wiele organizacji  

i stowarzyszeń niejednokrotnie korzysta z obiektu na potrzeby swojej działalności.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się do głosu  - 1 radny 
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c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

Nieruchomość oznaczona numerem geodezyjnym 369 obręb Więcbork 1 położona jest  

w Więcborku na Osiedlu Piastowskim i ma powierzchnię 0.0661 ha. Przeznaczenie tej 

nieruchomości to zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna i usługi nieuciążliwe. Na terenie 

obowiązuje Miejscowy Plan Zagospodarowania. Wniosek w sprawie chęci nabycia ww. 

nieruchomości wpłynął od osoby fizycznej p. Jana Brzóska. 

 

Opinia Komisji Połączonych RM w Więcborku /Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz Oświaty 

Kultury i Sportu/ - pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 20-21 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedłożyła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk 

 

Salę obrad opuścił radny Stanisław Posieczek /obecnych 14 radnych/ 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017, 
 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko Pomorskiego nr WFB.1.3 120.3.42.2017 z dnia 18 sierpnia 2017r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz.75011 o kwotę 12.082,00 zł w związku z 

przeliczeniem dotacji na zadania z zakresu spraw obywatelskich na podstawie ilości spraw 

zrealizowanych w l półroczu 2017r. w gminie. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4010, §4260, §4270 i §4700. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016§0950 o kwotę 39.450,00 zł w 

związku z wypłatą odszkodowania od ubezpieczyciela za szkodę w mieniu komunalnym. 

Po stronie wydatków zwiększa się plan finansowy na zakup usług remontowych w 

rozdziale 60016§4270 w związku z likwidacją szkody. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814§0960 o kwotę 250,00 zł 

tytułem darowizn od osób fizycznych na pomoc dla poszkodowanych z terenu Gminy 

Więcbork podczas nawałnicy jaka miała miejsce w dniu 11.08.2017r. Po stronie 

wydatków zwiększa się plan finansowy w rozdziale 852 14§3110 na wypłatę zasiłków 

celowych dla poszkodowanych. 

4. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków, oprócz zmian opisanych w pkt 2 

uzasadnienia, dokonano następujących zmian: 

 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 31.300,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

"Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową kanalizacji deszczowej w ciągu ul. 

Krzywoustego na Osiedlu Piastowskim w Więcborku". Zmiany wynikają z 
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ostatecznego rozliczenia zadania w oparciu o wykonane wydatki i zawarte umowy z 

wykonawcą, 

 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 200.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

"Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej w ciągu 

ul. Pomorskiej na osiedlu Piastowskim w Więcborku oraz przebudowa skrzyżowania z 

ul. Gdańską". Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wykonawcę zadania i 

uzyskania niższej ceny na wykonanie zadania. 

5. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010, §4110, §4120 i 

§4140 o łączną kwotę 100.000,00 zł w związku z koniecznością na utrzymania 

odpowiedniego poziomu zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych 

niezbędnych do wykonania zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie oraz 

zapewnienie środków na realizację obowiązku wpłat na PFRON. 

6. W rozdziale 70005 zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 289.000,00 zł w 

zadaniu pn.: "Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na 

budynek mieszkalny wielorodzinny w Runowie Kraj." z uwagi na możliwość wykonania 

kompleksowo prac budowlanych i zakończenia inwestycji w bieżącym roku budżetowym. 

7. W rozdziale 75421 dokonuje się zmian pomiędzy §4210 a §4300 o kwotę 3.000,00 zł w 

celu zapewnienia środków na zakup głównie paliwa do pił i samochodów strażackich 

biorących udział w akcjach ratowniczych. 

8. W rozdziale 80195 zmniejsza się plan finansowy wydatków w §3240 i §4010 o łączną 

kwotę 100.000,00 zł z uwagi na oszczędności jakie pojawiły się w tych pozycjach po 

analizie wykonania budżetu na koniec l półrocza 2017r. 

9. W rozdz. 85215§3110 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 57.700,00 

zł. Liczba osób uprawnionych do otrzymywania dodatku mieszkaniowego jest w tym roku 

mniejsza niż zakładano, zatem i wartość wypłaconych świadczeń jest niższa. 

 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Gminy Więcbork. 

 

 

Zmian w WPF w 2017r. dokonano w planie dochodów i wydatków z uwagi na 

dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, w załączniku przedsięwzięć 

na bieżący rok budżetowy zwiększony został limit wydatków w zadaniu pn.: „przebudowa 

oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek mieszkalny 

wielorodzinny w Runowie Krajeńskim” do kwoty 439.000,00 zł. Zmiana wynika  

z możliwości wykonania całości prac budowlanych w roku bieżącym i tym samym 

zakończenia inwestycji. W związku z powyższym w przedmiotowym zadaniu zaplanowany 

limit wydatków na 2018r. przeniesiony został na 2017r. Dalsze zmiany dotyczą roku 2018.  

W załączniku przedsięwzięć wprowadzono na ten rok dwa nowe zadania: 

1. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 Stycznia oraz części ul. 

Wyzwolenia w Więcborku 
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2. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie. 

Zadania te mają być realizowane z dofinansowaniem ze środków budżetu UE, stąd po stronie 

dochodów i wydatków majątkowych ujęto kwotę planowanego dofinansowania w łącznej 

wysokości 5.690.000,00 zł. 

 

Pytań ze strony radnych nie było. 

 

Na sali 14 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się do głosu  - 1 radny 

 

 

Na salę obrad powrócił radny Stanisław Posieczek /obecnych 15 radnych/ 

 

Ad. 22 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Lidy/ 

 Inwentaryzacja drzewostanu na terenie gminy Więcbork – temat ważny, wart rozpatrzenia 

i podjęcia działań, jednakże w obecnym czasie trudny do zrealizowania. Z uwagi na 

zaangażowanie służb gminnych w pomoc i szacowanie szkód po nawałnicy,  

a w perspektywie szacowanie szkód w płodach rolnych, na ten moment nie ma fizycznej 

możliwości wykonania takiego zadania.  

 Zakup agregatów prądotwórczych oczywiście jest brana pod uwagę. Jeżeli zaś chodzi  

o gotowość Zakładu Gospodarki Komunalnej do świadczenia usług w przypadku braku 

dostaw prądu, to ZGK aplikując o środki na remont i modernizację stacji uzdatniania 

wody w Sypniewie w projekcie wpisał zakup agregatu prądotwórczego o odpowiedniej 

mocy. Podobnie ujęto to w projekcie kanalizacji Runowa Krajeńskiego i dwóch ulic  

w Więcborku. /część odp. dotyczyła również radnego A. Wendy/  

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Według ustaleń z Kierownik Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa Oddziału 

w Sępólnie Krajeńskim w pierwszej kolejności dopłaty trafią do rolników najbardziej 

poszkodowanych w wyniku nawałnic, a nastąpi to po przesłaniu odpowiedniego pisma 

informacyjnego i dokumentacji z Gminy Więcbork. 

 Odpowiedź na interp. dotycz. Zespołu Szkół w Sypniewie przekazała powyżej Dyrektor 

BOOS. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/ 

 W kwestii montażu lamp niezbędna jest na pewno pełna dokumentacja i pozwolenia. 

Interpelacja przyjęta zostaje jako jeden z wniosków do przyszłorocznego budżetu Gminy 

Więcbork 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczak/ 

 Lampa solarna w Runowie Krajeńskim pojawi się w miesiącach jesiennych. 

 Naprawa Drogi Runowo-Witunia w uzgodnieniu z Kierownikiem Referatu /.../ Dróg 

nastąpi w najbliższy piątek o ile pozwolą na to warunki atmosferyczne. 

 Droga w Chłopigoście misi obeschnąć, żeby możliwe było jej wyrównanie. 

 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 



26 
 

 Teren odcinka ścieżki rowerowej Więcbork – Sępólno za Nowym Dworem, leży w pasie 

drogi powiatowej, zatem interpelacja radnego przekazana zostanie do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. 

 W planach budżetu oraz zapisach dotyczących przeznaczenia środków z funduszu 

sołeckiego odnośnie lampy solarnej, która miałaby pojawić się na skrzyżowaniu  

ul. Nowodworskiej i W. Witosa w Wituni, widnieje zapis o zakupie opraw. Po 

zweryfikowaniu tematu okazało się, że pierwotnie na ulicy Nowodworskiej miały powstać 

nowe punkty świetlne ale z rozmów z Enea wynika, że w tej lokalizacji nie ma już 

możliwości wpięcia się do istniejącej sieci, trzeba wybudować nową. Kwota 2.000,00 zł 

na pewno tej kwestii nie załatwi. Jeżeli decyzja Rady sołeckiej skłoni się ku zakupie 

lampy solarnej, a Gmina znajdzie środki na sfinansowanie zadania, to może to zostać 

jeszcze rozpatrzone i w miesiącach jesiennych zrealizowane. 

 

/Odp. na interp. radnego W. Janickiego/ 

 Ławeczki rozmieszczone są już na ul. Gdańskiej i I Armii Wojska Polskiego. Gmina 

posiada jeszcze dwie ławki i te ustawione zostaną przy ulicy Pocztowej w Więcborku. 

 

/Odp. na interp. radnej G. Witczak/ 

 Uwaga radnej dotycząca usunięcia zakazu poruszania się pojazdów kołowych na części 

odcinka ścieżki rowerowej w lasku miejskim Burmistrz przyjął do rozważenia. 

Ewentualnie też można podjąć rozmowy z Policją odnośnie egzekwowania przez nich 

obowiązujących znaków i przepisów ruchu drogowego w tej lokalizacji. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

 Na spotkaniu w Borzyszkowie, na którym obecni byli przedstawiciele Gminnej Spółki 

Wodnej z Więcborka oraz Spółki Wodnej z Łobżenicy, zapadły pewne ustalenia. GSW  

z Więcborka wykonała prace, które zadeklarowała na ww. spotkaniu, natomiast Spółka 

Wodna z Łobżenicy /22 i 23 sierpnia ostatnie ustalenia/ wykonała ponad 1,5km 

oczyszczenia mechanicznego rowu i odmulenia. Pozostało około 300m do wykonania.  Po 

zweryfikowaniu prac stwierdzono, że wykonane prace znacząco udrożniły przepływ 

wody. Na dzień dzisiejszy GSW w Więcborku wystąpiła do Burmistrza o wsparcie 

finansowe, Spółka z Łobżenicy nie wystąpiła. Gmina Więcbork póki, co takiego wsparcia 

nie udzieliła, gdyż warunkuje je efektywnym wykonaniem prac. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski tytułem uzupełnienia do ostatniej odpowiedzi 

na interpelację mówił, że jeżeli chodzi o rów klarynowski, to jest on w ostatnich miesiącach  

/od miesiąca czerwca/ pod nadzorem Gminy Więcbork. Na samym początku stwierdzono, ze 

rów jest mocno zarośnięty, zaniedbany i najbardziej cierpią na tym rolnicy z gminy Więcbork. 

Odcinek rowu od strony gminy Łobżenica jest niejako w skarpie i na tym terenie rolnicy mają 

grunty obsuszone. Łącznie chodzi o odcinek 5km, w tym 1,5km leży na terenie gminy 

Więcbork, pozostały na terenie gminy Łobżenica. Umownie pomiędzy GSW w Więcborku,  

a Spółką powiatową w Wyrzysku, odcinek 2,100km czyści GSW w Więcborku, 3km Gmina 

Łobżenica. GSW z Więcborka oczyściła odcinek rowu na długości 2,100km, odbiór zadania 

nastąpił z udziałem radny i sołtys p. Stanisław Piłka oraz miejscowi rolnicy i generalnie 

poziom wody dzięki temu zabiegowi spadł. Niestety odcinek w gminie Łobżenica jest totalnie 

zarośnięty, nie widać w którym miejscu w ogóle rów przebiega. Na podstawie uzgodnień  

z Borzyszkowa, Gmina Łobżenica wykonserwowała odcinek rowu mechanicznie /odc. 

1,200km w Dźwiersznie/. Zrobiła to bardzo dobrze i skutecznie. Żeby całość zadania 

przełożyła się na odczuwalną poprawę sytuacji przez rolników z terenu gminy Więcbork 

pozostaje 1,5km po stronie gminy Łobżenica do mechanicznego oczyszczenia plus 2,100km 

ww., gdzie również należy przeprowadzić prace mechaniczne /pogłębienie rowu/.  
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Ad. 23 wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RM przypomniała radnym, że dnia 2 września o godz. 14:00 w kościele 

Parafii Trójcy Świętej w Runowie Krajeńskim  odbędzie się Msza Święta  

w intencji naszych rolników i ogrodników oraz poszkodowanych w nawałnicach. Natomiast 

dnia 3 września na cmentarzu cywilnych ofiar II wojny światowej w Karolewie odbędą się 

uroczystości upamiętniające ofiary zbrodni hitlerowskiej. Autokar dla osób, które będą 

chciały uczestniczyć w uroczystościach podstawiony zostanie o godz. 14:30 na placu 

parkingowym przy Ośrodku Zdrowia. 

Ponadto Przewodnicząca RM w imieniu Dyrektora Krajeńskiego Parku Krajobrazowego 

zaprosiła wszystkich obecnych na imprezę pn.: „Dzień Żurawia”, która odbędzie się  

10 września br. w godz. 11:00 – 16:00 przy Zespole Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego  

w Sypniewie. 

 

Radny Jan Antczak zaprosił wszystkich radnych i wszystkie delegacje, które uczestniczyć 

będą we mszy św. dożynkowej na poczęstunek kawowy, który przygotowany będzie 

w Dworze „pod Topolami”. Z kolei 9 września od godz. 17:30 w Runowie odbędzie się 

zabawa podczas której zbierane będą środki dla rodziny, która najbardziej ucierpiała podczas 

nawałnicy. Na tą imprezę również serdecznie zaprasza wszystkich obecnych.  
 
 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


